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ဇြန္ ၂၂၊  ၂၀၂၀
 
ခ်င္းျပည္နယ္အတြင္း ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 

လုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ရြက္ရန္ ဌာနဆိုင္ရာ 
မ်ားႏွင့္ ကုမၸဏီမ်ားအၾကားခ်ဴပ္ဆိုထား 
ေသာ စာခ်ဴပ္ပါအဓိကအခ်က္အလက္မ်ား 
အား လုပ္ငန္းေအာင္ျမင္ေစေရးအတြက္ 
တစ္ဖက္တစ္လမ္းမွ ပါဝင္ႀကီးၾကပ္မႈ 
တာဝန္ယူရေသာ  လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ား၊ သက္ဆိုင္ရာဌာန ခ႐ိုင္/ၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ 
ေက်းရြာအုပ္ခ်ဴပ္ေရးမႉးမ်ားကို အသိေပးရန္ 
ဆုိသည့္ ခ်င္းျပည္နယ္အစုိးရအား တုိက္တြန္း 
သည့္အဆိုကို ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က 
အတည္ျပဳလိုက္သည္။

ယင္းအဆိုကို ထန္တလန္ၿမိဳ႕နယ္၊ 
မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးဗန္ေထာင္းက တင္သြင္းခဲ့ 
ၿပီး  ဇြန္လ (၁၉) ရက္ လႊတ္ေတာ္အထူး 
အစည္းအေဝးဒုတိယေန႔တြင္ ေဆြးေႏြး 
အတည္ျပဳခဲ့ၾကျခင္းျဖစ္သည္။

''ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းေတြ ကုမၸဏီ 
ကေနၿပီးမွ ေဆာင္ရြက္တဲ့အခါမွာ တခ်ဳိ႕ 
ေနရာမွာ လူျမင္ရင္ေတာင္ မသင့္ေတာ္တဲ့ 
အရာေတြ ပစၥည္းအရည္အေသြးအရေသာ္
လည္းေကာင္း၊ အေရအတြက္အရေသာ္ 
လည္း ေကာင္း၊ အဲလိုမ်ဳိးခြၽက္ယြင္းတာေတြ 
အားနည္းတာေတြ ရွိတတ္တယ္။ ကြၽန္ေတာ္ 
တို႔ လႊတ္တာ္ကိုယ္စားလွယ္ကေသာ္လည္း 
ေကာင္း၊  ခ႐ိုင္/ၿမိဳ႕နယ္အုပ္ခ်ဴပ္ေရးမႉးတို႔၊ 
သက္ဆိုင္ရာဌာနဆိုင္ရာေတြက သြားေျပာ 
တဲ့အခါမွာ စာခ်ဴပ္ထဲမွာ ဒီလိုပဲပါတယ္ဆိုၿပီး 
ျပန္ၿပီးေတာ့မွ အေျပာခံရတတ္တယ္။ ေနာက္ 
တစ္ခ်က္က ဥပမာ-ပညာေရးဌာနက 

အေဆာက္အဦးေဆာက္တယ္။ ေက်းရြာ 
ေတြမွာ ေက်ာင္းေဆာင္ေတြေဆာက္တယ္။ 
သက္ဆိုင္ရာပညာေရးဌာနကေန မသိရ 
ဘူး။ မသိအခါက်ေတာ့ သူတို႔ဟာသူတို႔ 
လာလုပ္တယ္  သူတုိ႔ဟာသူတုိ႔ၿပီးသြားတယ္။ 
ၿပီးၾကမွလာစစ္ေဆးတယ္။ ခင္ဗ်ားတို႔ဌာန 
ပဲ မႀကီးၾကပ္ဘူးလား။ မသိရေကာင္းလား 
ဆိုၿပီး အေျပာဆိုခံရတဲ့ဟာမ်ဳိးေတြရွိတယ္။ 
ဒါေၾကာင့္ ကုမၸဏီနဲ႔က ျပည္နယ္အဆင့္မွာ
စာခ်ဴပ္ခ်ဴပ္ၾကတယ္။ ျပည္နယ္က ခ႐ိုင္ကို 
အသိေပးရမယ္။ ၿမိ႕ဳနယ္ေက်းရြာအုပ္ခ်ဴ ပ္ေရးမႉး 
အဆင့္ထိ အသိေပးရမယ္ အဲဒီလိုအသိေပး 
မွပဲ ကြၽန္ေတာ္တို႔ကို ဝိုင္းဝန္းေျပာဆိုလို႔ရ 
မယ္ ကုမၸဏီကိုလည္း အႀကံေပးလို႔မယ္ဆို 
တဲ့ ရည္ရြယ္ခ်က္နဲ႔ ဒီအဆိုကိုတင္သြင္းတာ 
ျဖစ္တယ္""ဟု လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးဗန္ေထာင္းက ေျပာသည္။

ခ်င္းျပည္နယ္တြင္ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္
ငန္းအမ်ဳိးမ်ဳိး (လမ္းေဖာက္လုပ္ျခင္း)ႏွင့္ 
(အျခား တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းအမ်ဳိးမ်ဳိး
အား တင္ဒါမ်ားေခၚယူကာ ကုမၸဏီအသီးသီး 
က ႏွစ္စဥ္အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ 
လ်က္ရွိၾကၿပီး ယင္းကဲ့သို႔အေကာင္အထည္ 

ေဖာ္ေဆာင္ရာတြင္ လုပ္ငန္းမ်ားျပည့္မီရန္၊ 
စံခ်ိန္စံၫႊန္းအတိုင္းေဆာင္ရြက္ရန္ အစိုးရ 
အဖြဲ႕၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ခ႐ိုင္/
ၿမိဳ႕နယ္၊ ေက်းရြာအုပ္ခ်ဴပ္ေရးမႉးမ်ားက 
ႀကီးၾကပ္ေဆာင္ရြက္လ်က္ ရွိၾကေသာ္လည္း 
ကုမၸဏီႏွင့္ျပည္နယ္အဆင့္ ခ်ဳပ္ဆိုေသာ 
စာခ်ဴပ္ပါအဓိကအခ်က္မ်ားကို အေသးစိတ္ 
သိရွိျခင္းမရွိသည့္အတြက္ သြားေရာက္ 
စစ္ေဆးႀကီးၾကပ္သည့္အခါ အခက္အခဲႀကံဳ 
ေတြ႕ေလ့ရွိၾကျခင္းျဖစ္သည္။

ထို႔ေၾကာင့္ ကုမၸဏီႏွင့္အစိုးရအၾကား 
ခ်ဴ ပ္ဆုိေသာစာခ်ဴ ပ္ပါ အဓိကအခ်က္အလက္ 
မ်ားအား ေအာက္ေျခဌာနဆိုင္ရာအထိ 
အသိေပးရန္ဆိုသည့္အဆိုကို လႊတ္ေတာ္
သို႔တင္သြင္းရျခင္းျဖစ္ၿပီး ယင္းအဆိုကို 
လႊတ္ေတာ္ကို အတည္ျပဳသည့္အတြက္ 
ေနာက္ေနာင္ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္ 
ရြက္သည့္အခါ သတ္မွတ္ထားသည့္ စံခ်ိန္ 
စံၫႊန္းမ်ားႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္လာနိုင္မည္ 
ဟု ယုံၾကည္ေၾကာင္း ဦးဗန္ေထာင္းက ေျပာ 
သည္။

(ကိးုကား-ခိုႏူမ္းသုန္)

ကုမၸဏီႏွင့္ဌာနဆိုင္ရာအၾကားခ်ဳပ္ဆိုေသာ   အဓိကအခ်က္အလက္မ်ား 

အသိေပးေရးအဆို   ခ်င္းလႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၂

 ဇြန္ ၂၈၊ ၂၀၂၀
 
သွ်မ္းျပည္ေျမာက္ပိုင္း ေက်ာက္မဲၿမိဳ႕ 

နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ထပ္မံ 
တင္သြင္းေသာ သွ်မ္းျပည္ သဘာဝသယံဇာတ 
တူးေဖာ္ေရး လုပ္ကြက္သစ္ေမးခြန္းကို 
သယံဇာတႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ဝန္ႀကီး 
မွေျဖၾကားရာတြင္ အားရေက်နပ္သည့္ အေျဖ 
မရရိွေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္အမတ္ကေျပာသည္။

ဇြန္ ၂၅ ရက္တြင္ ေက်ာက္မဲၿမိဳ႕နယ္ 
မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၂) စိုင္းထြန္းဉာဏ္မွ 
''သွ်မ္းျပည္နယ္တြင္ သဘာဝသယံဇာတ 
တူးေဖာ္ေရး လုပ္ကြက္သစ္မ်ားအတြက္ 
ေဒသခံျပည္သူမ်ားႏွင့္ ေဒသခံလႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ား၏ သေဘာတူညီမႈျဖင့္သာ 
ျပည္နယ္အစိုးရမွ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ 
ေပးရန္ အစီစဥ္ ရွိ/မရွိ""ႏွင့္ စပ္လ်ဥ္းသည့္ 
ေမးခြန္းကို လႊတ္ေတာ္တြင္ ေမးျမန္းခဲ့ျခင္း 
ျဖစ္သည္။

အဆိုပါအဆိုကို လြန္ခဲ့သည့္ ၂၀၁၉ 
ခုႏွစ္၊  ဇူလိုင္လက တစ္ႀကိမ္ လႊတ္ေတာ္ 
အတြင္း တင္ျပခဲ့ဖူးေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒မွ အဆိုတင္ခြင့္မျပဳခဲ့ေၾကာင္း၊ ယခု 
ႏွစ္တြင္ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ပုံစံေျပာင္းၿပီး 
ေမးရေၾကာင္း စုိင္းထြန္းဉာဏ္က သွ်မ္းသံေတာ္ 
ဆင့္ကို ေျပာသည္။

""ပထမတင္တာက အဆိုအေနနဲ႔တင္ 
တယ္။ ဒါေပမယ့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ခြင့္မျပဳ 
ဘူး။ ဒီတစ္ေခါက္က်မွ ဒီအဆိုကို ေမးခြန္း 
အျဖစ္ေျပာင္းေပးပါ။ ေျပာင္းေပးမယ္ဆိုရင္ 
ခြင့္ျပဳမယ္။ အစိုးရရဲ႕သေဘာထား သိႏိုင္ 
သေလာက္ဆိုၿပီးေတာ့မွ အဆိုကိုေမးခြန္း 
အျဖစ္ ျပန္ေျပာင္းလိုက္တာ""ဟု လႊတ္ေတာ္ 
အမတ္ စိုင္းထြန္းဉာဏ္က ေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ္အမတ္ စိုင္းထြန္းဉာဏ္ေမး 
သည့္ ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး သယံဇာတ 
ႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရး ဝန္ႀကီး 
ေဒါက္တာညီညီေအာင္က ''ျမန္မာ့သတၱဳတြင္း 
ဥပေဒမ်ားနဲ႔ ျမန္မာ့သတၱဳတြင္းနည္းဥပေဒ 
မ်ားကို ျပင္ဆင္သည့္နည္းဥပေဒမ်ားတြင္ 
မရိွေသးေၾကာင္း"" သွ်မ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝးတြင္ ျပန္လည္ေျဖၾကားခ့ဲသည္။

ဥပေဒျပ႒ာန္းထားျခင္း မရွိေသာ္လည္း 
လုပ္ကြက္သစ္မ်ား ေလွ်ာက္ထားရာတြင္ 
သက္ဆိုင္ရာကုမၸဏီအေနျဖင့္ ေလွ်ာက္ 
ထားေဒသရွိ ေဒသခံမ်ား၊ သက္ဆိုင္ရာ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ႀကိဳတင္ 
ေဆြးေႏြးေစျခင္းတို႔     ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း 
သယံဇာတႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္း 
ေရးဝန္ႀကီး ေဒါက္တာညီညီေအာင္က  
ျပန္လည္ ေျဖၾကားခဲ့သည္။

''ဝန္ႀကီးေျဖသြားတဲ့ေပၚမွာေတာ့ ကတိ 

ကဝတ္မဟုတ္ဘူး။ တကယ္တမ္း ဒီလိုမ်ဳိး 
လုပ္ေဆာင္လာမယ္ဆိုလို႔ရွိရင္ ေဒသခံနဲ႔ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္တို႔ ေဆြးေႏြး 
ညႇိႏိႈင္းပါမယ္ဆိုတဲ့ ကတိမဟုတ္တဲ့ ပုံစံမ်ဳိးပဲ 
ေျပာသြားတာေပါ့ေနာ္။ လုပ္ကိုလုပ္ရမယ္ 
ဆိုတဲ့ ပုံစံမ်ဳိးမဟုတ္ဘူး။ ကိုယ္စားလွယ္ 
ေကာ ေဒသခံျပည္သူေတြနဲ႔ေကာ လုပ္သြား 
ပါ့မယ္ဆိုတဲ့ ဝတ္ေက်တန္းေက်မ်ဳိးပဲ ေျဖ 
သြားတာေပါ့ေနာ္။ ေက်နပ္မႈေတာ့မရွိဘူး"" 
ေက်ာက္မဲလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ စုိင္းထြန္း 
ဉာဏ္က သွ်မ္းသံေတာ္ဆင့္ကိုေျပာသည္။

''ေအာက္ေျခမွာ အလုပ္လုပ္တဲ့ခါမွာ 
ျပႆနာေပၚမူတည္ၿပီးေတာ့မွ တင္ျပရတာ 
ရွိတယ္။ လက္ရွိမွာက ျပည္နယ္အစိုးရရဲ႕ 
အေနအထားက ျပည္ေထာင္စုက ေတာင္းဆုိ 
လာသမွ်ကိ ု ေထာကခ္ံ့ေပးရတဲအ့ေနအထား 
ျဖစ္ေနတယ္။ ကိုယ့္လူထု ႀကိဳက္ႀကိဳက္ 
မႀကိဳက္ႀကိဳက္ ကိုယ္က ေထာက္ခံ့ေပးရတဲ့ 
အေနအထားျဖစ္တယ္ဟု စိုင္းထြန္းဉာဏ္ 
က မွတ္ခ်က္ျပဳလိုက္သည္။

သွ်မ္းျပည္နယ္အတြင္းရွိ သဘာဝ 
သယံဇာတတူးေဖာ္မႈကို ေဒသခံျပည္သူ 
လူထုမ်ားကန႔က္ြက္ေသာ္လည္း သွ်မ္းျပည္နယ္ 
အစိုးရက ေထာက္ခံ့ေပးမႈမ်ားရွိေၾကာင္း 
သိရသည္။ 
(ကိးုကား-https://burmese.shannews.org)

သယံဇာတတူးေဖာ္ေရးလုပ္ကြက္သစ္ေမးခြန္း  ဝန္ႀကီးေျဖဆိုမႈ  အားရမႈမရွိ

ဇူလိုင္ ၇၊ ၂၀၂၀ 

တနသၤာရီတုိင္း အပန္းေျဖစခန္းမ်ားဥပေဒတစ္ခုကုိ ယခုလႊတ္ေတာ္ 
သက္တမ္းအတြင္းျပ႒ာန္းႏိုင္ရန္ ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာသည္။

တိုင္းအတြင္း အပန္းေျဖစခန္းလုပ္ေနသူမ်ား၊ ခရီးသြားေအဂ်င္စီ 
မ်ား၊ ဧည့္လမ္းၫႊန္မ်ားႏွင့္ ေဆြးေႏြးညႇိႏႈိင္းၿပီးပါက တနသၤာရီတိုင္း 
ရပ္ရြာအေျချပဳ အပန္းေျဖစခန္းမ်ားဥပေဒကို ျပ႒ာန္းႏိုင္ရန္ 
ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာသည္။

''ဥပေဒနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ တို႔လက္ထက္မွာ ေနာက္ဆုံးဥပေဒ 
လို႔ဆိုလို႔ရတဲ့ ဥပေဒႏွစ္ခုရွိတယ္။ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒကို 
ျပင္ဆင္တဲ့ဥပေဒတစ္ခုရွိမယ္။ ေနာက္တစ္ခုက အပန္းေျဖစခန္းမ်ား 
ဆိုင္ရာ ဥပေဒတစ္ခုရွိမယ္""ဟု ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာသည္။

ယင္းဥပေဒမူၾကမ္းကို ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ကတည္းက ေရးဆြဲထားျခင္း 
ျဖစ္ၿပီး ၾကားထဲတြင္ တိုင္းအစိုးရကေပးပို႔လာေသာ အျခားဥပေဒမ်ား 
ကို အတည္ျပဳႏိုင္ရန္ေဆာင္ရြက္ေနရသျဖင့္ ၾကန္႔ၾကာေနျခင္းျဖစ္ 
ေၾကာင္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဒုတိယဥကၠ႒ဦးၾကည္စိုးက ေျပာဖူးသည္။

လက္ရွိတြင္ ကမ္းေျခအခ်ဳိ႕၌ အပန္းေျဖစခန္းေဆာက္လုပ္ရန္ 
ရည္႐ြယ္၍ ေျမကြက္ဝယ္ယူထားမႈမ်ားရွိေနၿပီး အထက္ပါဥပေဒ 
ထြက္ရွိလာပါက ဥပေဒႏွင့္အညီ ျပန္လည္ေလွ်ာက္ထားရမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ဦးၾကည္စိုးက ေျပာဆိုဖူးသည္။

''ေျမျပင္အေျခအေနကုိ တကယ္လည္းေလ့လာၿပီး တကယ္လည္း 
ျဖစ္ခ်င္တယ္၊ တကယ္လည္းေကာင္းဖုိ႔အတြက္ဆုိရင္ အားေပးဖို႔ေတာ့ 
အဆင္သင့္ပဲေလ""ဟု ထားဝယ္ခ႐ုိင္ ခရီးသြားလုပ္ငန္းရွင္းမ်ားအသင္း 
ဥကၠ႒ ေဒၚ မိုးမိုးသူက ေျပာသည္။
(ကိးုကား- http://www.daweiwatch.com)

တနသၤာရီတိုင္း  ရပ္႐ြာအေျချပဳအပန္းေျဖစခန္းမ်ားဥပေဒ  ယခုလႊတ္ေတာ္သက္တမ္းအတြင္း  ျပ႒ာန္းမည္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၂

ဇြန္ ၁၉၊  ၂၀၂၀
 
သိမ္းဆည္းထားသည့္ ေဒသခံျပည္သူမ်ား၏ လယ္ယာေျမမ်ားကို အမွန္ 

တကယ္ အသုံးမျပဳဘူးဆိုလွ်င္ နစ္နာဆုံး႐ႈံးသြားသူမ်ားကို  ေျမယာ သို႔မဟုတ္ 
ေလ်ာ္ေၾကးေငြျပန္ေပးသင့္သည္ဟု ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ တိုင္စာပစ္စာ 
ေလ့လာဆန္းစစ္ေရးအဖြဲ႕ ဥကၠ႒ ဦးေအာင္နိုင္ဦးက ေျပာသည္။ 

''တကယ္မသုံးတဲ့ေျမေတြကို ေတာင္သူေတြကို ျပန္ေပးသင့္တယ္ေပါ့။ နစ္နာ 
ဆုံး႐ႈံးမႈေတြ တအားမ်ားတယ္ေပါ့။ တကယ္သုံးလို႔ရွိရင္ေတာ့ ျပန္မေပးမယ့္ 
ေလ်ာ္ေၾကးေငြေပါ့။ မသုံးတဲ့ေနာက္ပိုင္းဆို အမ်ားႀကီးက်န္တယ္။ အဲ့ဒါေတြကို 
လဲ ျပန္လည္နစ္နာတဲ့သူေတြကို ျပန္ေပးသင့္တယ္ေပါ့ေနာ္။""ဟု ၎ကဆိုသည္။

တိုင္ၾကားထားတဲ့ ေျမယာကိစၥေတြဟာဆိုရင္ အမ်ားစုက အာဏာရွိတဲ့သူ 
ေတြကေနၿပီး ေဒသခံေတာင္သူေတြရဲ့ ေျမယာေပၚမွာ လယ္ယာေျမလုပ္ပိုင္ခြင့္ျပဳ
လက္မွတ္ ပုံစံ(၇)ကို ေလွ်က္ထားၿပီး အမည္ေပါက္ေတြလုပ္ထားလိုက္ျခင္းက 
ျပည္သူမ်ားကို ထိခိုက္နစ္နာေစသည္ဟုဆိုသည္။

တိုင္စာပစ္စာေလ့လာဆန္းစစ္ေရးအဖြဲ႕ထံ တိုင္ၾကားသည့္တိုင္စာမ်ားတြင္ 
လယ္ယာေျမပိုင္ဆိုင္မႈ အျငင္းပြားမႈမ်ားမွာ အမ်ားဆုံးျဖစ္သည္။ 

၂၀၁၇ ခုႏွစ္မွ ၂၀၂၀၊ ေမလ ၃၁ ရက္ေန႔အထိ တိုင္စာပစ္စာေကာ္မတီထံ 
တိုင္ၾကားစာ စုစုေပါင္း ၄၈၄ ေစာင္ရွိေနၿပီး လယ္ယာေျမပိုင္ဆိုင္မႈ အျငင္းပြား 
ကိစၥ တိုင္ၾကားစာေပါင္း ၂၆၃ ေစာင္အထိ ရွိသည္။ 

လက္ရွိက်င့္သုံးေနသည့္ ေျမယာဥပေဒေတြက တိုင္းရင္းသားေဒသမ်ားႏွင္႔
လုံးဝကိုက္ညီမႈမရွိသည့္အတြက္ ယခုလိုတိုင္စာမ်ားေနရျခင္းလည္းျဖစ္သည္ဟု 
Kayah Earthrights Action Network - KEAN မွ ေစာအယ္ေစးက ေျပာသည္။

''ဒါကြၽန္ေတာ္တုိ႔ ဒီေအာက္ေျခလူထုေတြ၊ ဌာေနတုိင္းရင္းသားေတြ ကြၽန္ေတာ္ 
တို႔ေဒသခံတိုင္းရင္းသားေတြေျပာတဲ့ဟာ ဒါေပမဲ့ အခုလက္ရွိလာတဲ့ ေျမယာ 
ယႏၲရားေတြကအေပၚကေနလာၿပီးေတာ့ စီမံခန႔္ခြဲမယ္၊ အေပၚကေန သူတို႔ႀကိဳက္ 
သလို စီမံမယ္၊ သူတို႔ရေအာင္ယူမယ္ဆိုတဲ့ဟာက လုံးဝဆန႔္က်င္ေနတဲ့ဟာျဖစ္တဲ့ 
အတြက္ လံုးဝကုိက္ညီမႈမရိွဘူးလုိ႔ ကြၽန္ေတာ္ အ့ဲလုိျမင္တယ္။""ဟု ၎ကဆုိ သည္။

ကယားျပည္နယ္ အစိုးရအဖြဲ႕၏ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္အတြင္း ေဆာင္ရြက္နိုင္မႈ 
အစီအရင္ခံစာအရ ျပည္နယ္အတြင္း သိမ္းဆည္းေျမယာႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး တစ္ႏွစ္ 
အတြင္း တုိင္ၾကားစာေပါင္း ၉၅ ေစာင္ရိွေနၿပီး ေျဖရွင္းၿပီး ၉၂ ေစာင္ႏွင့္ ေဆာင္ရြက္ 
ေနဆဲ ၃ ေစာင္ ရွိသည္ဟု ဆိုသည္။                                       (ကိးုကား-ကႏၲရဝတီတိုင္း(မ္))

ဇူလိုင္ ၇ ၊ ၂၀၂၀ 

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားမွ ဒုတိယအႀကိမ္ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
၁၅ ႀကိမ္ေျမာက္ပုံမွန္အစည္းအေဝးအထိ တင္သြင္းခဲ့ 
သည့္အဆို ၃၈ ခုရွိခဲ့သည့္အနက္ ၃၀ ကို လႊတ္ေတာ္က 
အတည္ျပဳခဲ့ၿပီး ၈ ခုကို မွတ္တမ္းတင္ခဲ့သည္ဟု သိရ 
သည္။ အတည္ျပဳအဆိုစုစုေပါင္း၏ ၂၀ ရာခိုင္ႏႈန္းျဖစ္ 
ေသာ အဆို ၆ ခုကို အမ်ဳိးသမီးကိုယ္စားလွယ္မ်ားက 
တင္သြင္းခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။ 

ဒုတိယအႀကိမ္ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၏ 
ဒုတိယႀကိမ္ေျမာက္ပုံမွန္အစည္းေ၀းတြင္ အဆို ၁၀ ခု 
အထိ တင္သြင္းႏိုင္ခဲ့ၾကေသာ္လည္း ေနာက္ပိုင္းတြင္ 
အဆုိတင္သြင္းမႈနည္းလာသည္ကုိ မေကြးတုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္လမ္း၏ အခ်က္အလက္မ်ား 
မွတစ္ဆင့္ ေလ့လာေတြ႕ရွိရသည္။ 

အဆိုမ်ားအနက္ တတိယအႀကိမ္ပုံမွန္အစည္းေ၀း 
ပထမေန႔ ၂၆-၉-၁၆ တြင္  ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင့္ပို႔ေဆာင္ 
ဆက္သြယ္ေရး၀န္ႀကီးဦးတင္ႏြယ္ဦးက ၿမိ ႕ဳျပႏွင့္အိမ္ယာ  
ဖြ႕ံၿဖိဳးတက္ေရးဦးစီးဌာနကုိယ္စား  တုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရကုိ 
တုိက္တြန္းေၾကာင္း အဆုိတင္သြင္းခ့ဲျခင္းမွာ ထူးျခားသည္။ 

မေကြးၿမိဳ႕မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂)မွ တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚခင္ခ်ဳိလတ္က ဒုတိယ 
အႀကိမ္ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္း 
ေသာ အဆိုမ်ား၏ အေကာင္ထည္ေဖာ္မႈအေျခအေနကို 
သိရွိလိုေၾကာင္း  ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းေမးျမန္းခဲ့ရာတြင္မူ 
မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအေနျဖင့္ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေပးရမည့္ အဆို (၃၀) ကို တိုင္း
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ပူးေပါင္း၍ လုပ္ငန္း
မ်ားအေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ျခင္း၊ နယ္ေျမ 
ကြင္းဆင္းေဆာင္ရြက္ျခင္း၊ ေဒသခံျပည္သူမ်ားႏွင့္ 
ေတြ႕ဆုံ၍ ေဆြးေႏြးညႇိႏႈိင္းျခင္း၊ ဌာနဆိုင္ရာမ်ားႏွင့္ 
ပူးေပါင္း၍ လုပ္ငန္းမ်ားေအာင္ျမင္ေအာင္ ႀကိဳးပမ္း 
ေဆာင္ရြက္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးလ်က္ရွိသည္ဟု 
လူမႈေရးဝန္ႀကီး ေဒါက္တာခင္ေမာင္ေအးက ေျဖၾကား 
ထားသည္။ 
(ကိးုကား- မေကြးဂ်ာနယ္)

ေျမယာဆုံးရႈံး နစ္နာသူေတြကို  

ေလ်ာ္ေၾကး (သို႕) ေျမယာ  ျပန္ေပးသင့္ဟု  

တိုင္စာပစ္စာအဖြဲ ႕ဥကၠ႒  ေျပာ

ဒုတိယအႀကိမ္  

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္သို႕တင္သြင္းေသာ 

အဆိုမ်ားအေျခအေန


